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Csak azt tudjuk bizto-
san...

Nehezen feldolgozható, 
rendkívül tragikus ese-
mény egy család, de egy 
iskolai közösség életében 
is amikor egy odatarto-
zó fiatalember meghal. 
Szinte mindegy, hogy 
autóval, motorral rohan 
fának, vagy önkezével vet 
véget ifjú életének egy 
iskoláskorú lány, vagy 
srác, a hozzátartozók, a 
barátok, az őt ismerő di-
áktársak zavarodottsága, 
fájdalma mély és tartós 
lesz. A gyász érzésével 
kéz a kézben jár a felelős-
ség kérdésének tisztázása 
iránti igény, konkrétan a 
felelősök megnevezésé-
nek és megbüntetésének 
jogos igénye. A felelősség 
azonban egy közlekedé-
si balesetnél viszonylag 
könnyen tisztázható, az 
öngyilkosságnál nehezebb 
és összetettebb ez a feladat. 
Egy biztos csak, hogy az a 
Tapolcán tanuló középis-
kolás fiú, aki a napokban 
vonat elé feküdt, kevésbé 
félt a haláltól, mint attól, 
hogy tovább kell élnie. 
Egy ostoba videóból tud-
juk, hogy bántotta néhány 
diáktársa, és túlsúlya, visz-
szahúzódó habitusa miatt 
talán a lányok sem néztek 
úgy rá, ahogy szerette vol-
na.   ...Folytatás az 5. ol-
dal alján... 
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A szociális szféra dolgozóit ünnepeltük

A szociális intézmények vezetőivel, dolgozóival együttműködésben, Tapolca város is megszervezte a helyi szociális 
szféra ünnepét a Tamási Áron Művelődési Központban november 9-én este. Az eseményen önkormányzati és intéz-
ményi szinteken is méltatták a szakma dolgozóit, elismeréseket adtak át a kiemelkedően teljesítő munkatársaknak, 
illetve minőségi kulturális műsorral, ünnepi svédasztalos vacsorával látták vendégül azokat, akiknek munkájára, 
elhivatottságára óriási szüksége van a társadalomnak. ...Folytatás a 4. oldalon Munkájuk nélkül... címmel...        Fotó: tl

A közelgő Márton napot és 
az intézmény új játszótéri 
elemeinek átadását együtt 
ünnepelték meg szülők, 
gyermekek és óvónők a 
Darányi utcai Tapolcai 
Kertvárosi Óvodában a na-
pokban. A délután játékos, 
majd kézműves óvodai 
programjait hangulatos 
lampionos felvonulással 
zárták sötétedéskor.

A megjelent szépszámú szü-
lőt, a város képviselő-testü-
letének több tagját Horváth 
Margit intézményvezető 
köszöntötte. – Tudjuk, hogy 
a gyermekek lételeme a 
mozgás, ami képességeik 

alakításához, formálásához 
elengedhetetlen. A rend-
szeres mozgás valóságos 
csodaszer, nagy segítség 
a gátlások feloldásában, a 
gyermekek érzelmi, akara-
ti és fizikai képességeinek 
fejlesztésében. Most egy 
olyan korszerű eszközpar-
kot kaphattunk a kötélpi-
ramissal és a mászókával, 
amelyeken nagyon jó látni 
a kicsiket, ahogy húzódz-
kodnak, csimpaszkodnak. 
Köszönjük mindezt a fenn-
tartó önkormányzatnak, a 
megvalósítást segítő, támo-
gató szülőknek, a szervező, 
újabb és újabb jó ötletekkel 
előálló szülői munkaközös-

ségi tagoknak- fogalmazott 
az óvoda vezetője. Dobó 
Zoltán a város önkormány-
zatának nevében szólt a 
jelenlévőkhöz. Elmondta, 
örömmel támogatta a város 
is a szülők kezdeményezé-
sét és a jövőben sem lesz ez 
másként. – Bíztatom a szü-
lői munkaközösségek ve-
zetőit, tagjait, hogy bátran 
merjenek álmodni, hiszen 
minden jó kezdeménye-
zés mellé a továbbiakban is 
szívesen odaállunk – ígérte 
a város polgármestere. A 
köszöntőket közös Márton 
napi játék, kézműves fog-
lalkozás, később lampionos 
felvonulás követte. /tl/

Játszótér avatás Márton napi programokkal az oviban

Közös játék a szülők jelenlétében a Márton nap je-
gyében a Darányi utcai óvoda udvarán             Fotó: tl
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A városban három mű-
füves focipálya is várja a 
labdarúgás szerelmese-
it. A Bauxit nagypályája 
mellett a gimnázium és a 
Bárdos iskola játéktere is 
kiváló játékteret biztosít 
mostantól a focistáknak.

-Megújul a Bárdos Lajos 
Székhelyintézmény udva-
rán található több mint 10 
éves műfüves labdarúgó 
pálya. A beruházás az idő-

járástól függően, bontástól 
az építésig, körülbelül egy 
hetet vesz igénybe – tájé-
koztatta lapunkat Puskás 
Ákos alpolgármester. -Nagy 
öröm számunkra, hogy az 
egész játéktér, 42x22 m-es 
terület megújul, hiszen a 

kezdetektől fogva sokan és 
rendszeresen használták a 
pályát. Délelőtt az iskolai 
oktatás folyik, délutánon-
ként pedig a TIAC legfia-
talabb játékosai a Bozsik 
program sportolói veszik 
birtokukba. A város veze-
tése fontosnak tartotta a 
felújítást, hiszen ezeknek 
a pályáknak az élettarta-
ma 10 évre tervezett, – ez 
az idő eltelt-, így a város az 

önerőt beletéve részt vállal 
a sporttér megújításában. 
A Magyar Labdarúgó Szö-
vetséggel (MLSZ) egyez-
tetve, a gyepszőnyeget, a 
kapukat és hálókat cserél-
ték ki a szakemberek, ezek 
ugyanis mind a gyerekek 
sportolási élményét fokoz-
zák. A költségek 90 %-át az 
MLSZ biztosította, a mara-
dék 10%-ot pedig a város 
tette hozzá. Az elképzelést 

a  testület is támogatta, így 
hamarosan újra pattoghat 
a labda a műfüvön. A pá-
lya nem került a Balaton-
füredi Tankerületi Köz-
ponthoz, továbbra is városi 
használatban marad, azt a 
Tapolca Kft. üzemelteti 
majd. Így a kora délutáni 
óráktól, késő estig baráti 
társaságok, munkahelyi 
közösségek is igénybe ve-
hetik.” /hg/

Tíz év után megújult, a Tapolca Kft. üzemelteti majd

Még dolgoznak a szakemberek a Bárdos iskola megújult műfüves pályáján   Fotó:hg

A gyepszőnyeget,
a kapukat és a 
hálókat is 
kicserélték a
Bárdos iskola régi
pályáján, hogy a
gyerekek
sportolási
élményét fokozzák

Több időszerű, termé-
szetesen kizárólag tapol-
cai ügyeket  érintő témát 
beszélt át a néhány éve 
életre hívott és rendszeres 
értekezleteket tartó idős-
tanács kedden délután 
a polgármesteri hivatal 
emeleti tanácstermében.

Ezúttal Pass Sándor alpol-
gármester tájékoztatta a 
tagságot a legutóbbi testü-
leti ülésen született dön-
tésekről, azok hátteréről. 
Később olyan témák kerül-
tek terítékre többek között, 
mint a város esővíz elveze-
tő rendszerének anomáliái 

és az azok megszüntetését 
célzó, már lezajlott és a 
jövőben tervezett önkor-
mányzati intézkedések, 
továbbá a Széchenyi kö-
zépiskola közelmúltban 
elhunyt diákját érő zakla-
tás és következményeinek 
társadalmi háttere, a „ki a 
felelős” kérdése. A város 
alpolgármestere arra is 
kérte a jelenlévőket, hogy 
hétfőig tegyenek javasla-
tokat olyan személyekre, 
akiket díszpolgári cím-
re, illetve köznevelésért-, 
egészségügyért-,  városért 
kitüntetésekre érdemesnek 
tartanak. /Töreky L./

Értekezett az Idősek 
tanácsadó testülete

Kutasi Iván a testület vezetője kérdezi Pass Sándort Fotó: tl
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Legutóbb Magyaror-
szág honvédelmi mi-
nisztere, a napokban 
viszont Ferencz Orso-
lya villamosmérnök, 
űrkutató, űrkutatásért 
felelős miniszteri biztos 
volt a vendége a tapol-
cai Polgári Szalon ösz-
szejövetelének. Ezúttal 
a Tó presszó emeleti 
rendezvényterme adott 
otthont az eseménynek, 
az est házigazdája Dr. 
Navracsics Tibor Terü-
letfejlesztési miniszter, 
országgyűlési képviselő 
volt.

A megjelenteket 
Lasztovicza Máté, mint 
a Polgári Szalon rendez-
vényeinek szervezője 
köszöntötte. Kifejezte re-
ményét, hogy vezető po-
litikusok további, nagyjá-
ból havi rendszerességgel 
történő meghívásával, a 
velük folytatott beszélge-
tésekre, eszmecserékre 
alapuló programsoro-
zat a jövőben is sikeres 
marad. Az űrkutatásért 
felelős miniszteri biz-
tossal a rövid bevezetőt 
követően Dr. Navracsics 
Tibor beszélgetett. A je-
lenlévők többek között a 
hazai űrkutatásról, annak 
hasznáról, Ferencz Orso-
lya személyes életútjáról 
és számos kapcsolódó 
témáról tudhattak meg 
érdekfeszítő és máshol 
alig hallható információ-
kat. Mi arról kérdeztük a 
miniszteri biztost, hogy 
milyen jelentősége van 
űrkutatásnak Magyaror-
szág életében, mi az, amit 
el tud mondani politi-

kusként, szakemberként 
a tapolcai Polgári Szalon 
közönségének. – Az űr-
kutatás mindannyiunk 
életének részévé vált az 
elmúlt évtizedekben. 
Elektronikai eszközeink, 
telefonjaink is műholdak 
igénybevételével mű-
ködnek. Magyarország, 
ahogy számos hasonló 

méretű európai ország, 
jelentős űrtevékenység-
gel bír. Több, mint 90 
országnak van már saját 
műholdas adatszolgálta-
tása hírközlésben és föld-
megfigyelésben. Miért 
pont Magyarország ne 
akarná folytatni azokat a 
hagyományokat, melye-
ket egyébként több mint 
nyolc évtized alatt maga 
is lefektetett?! Magyaror-
szág az alapító országok 
között van az űrkutatás 
területén. A világűr ha-
tárát is egy magyar tu-
dósról, Kármán Tódorról 
nevezték el és az egész 
világon Kármán-line-nak 
(Kármán vonalnak) ne-

vezik. Az utóbbi évtized-
ben a magyar űrkutatás-
nak kevesebb fény jutott, 
ezen szeretne változatni 
a magyar kormány egy 
2021-ben elfogadott új 
nemzeti űrstratégiával. Ez 
egy olyan tudásalapú tár-
sadalmi igény, amely az 
egész nemzetgazdaságra 
hatással van. Kvalifikált 
álláshelyekkel jár, egye-
temeknek nyújt lehető-
ségeket, a mesterséges 
intelligenciától a génsebé-
szetig számos tudomány-
területet átfog, illetve 
új lehetőséget biztosít 
ezek számára. Az űrku-
tatás egy ország számára 
gazdasági potenciált ad, 
gyorsítja tudományos 
fejlődését, nemzetgazda-
ságát. Ma sem kell szé-
gyenkeznünk! A magyar 
tudósok és mérnökök az 
elmúlt évtizedekben 140-
nél is több olyan eszközt 
fejlesztettek, ami a világ-
űrbe jutott és mindegyik 
kivétel nélkül sikeresen 
teljesítette küldetését, egy 
sem romlott el. Jelentős 
eredményeink vannak 
a sugárzásmérésben, az 
anyagtechnológiában, az 
élettani és gyógyszerku-
tatások területén. 2015-
óta Magyarország teljes 
jogú tagja az Európai Űr-
ügynökségnek, melynek 
ma már szinte minden 
programja magyar rész-
vétellel zajlik. – tudtuk 
meg Ferencz Orsolyától, 
a kormány hazai űrkuta-
tásokért felelős minisz-
teri biztosától a tapolcai 
Polgári Szalon legutóbbi 
rendezvényét megelőző 
percekben. /Írás, fotó: tl/

Beszélgetés, interjú Ferencz Orsolya 
űrkutatóval, politikussal Tapolcán

Balról Ferencz Orsolya, aki politikusként az űrtechnológia hazai fejlesztéséért felel

A Szent Márton napi ér-
seki szentmisét követően, 
gazdag programkínálattal 
tartotta meg hagyományos 
Márton napi programjait 
a Nagyboldogasszony Ró-
mai Katolikus Általános 
Iskola november 10-én, az 
esti órákban.

Az iskolát a rendezvény 
minőségi és tartalmas le-
bonyolítása érdekében az 
önkormányzat, illetve szá-
mos jó nevű helyi vállal-
kozás, cég is támogatta. Az 
esemény fővédnöke Dobó 
Zoltán polgármester volt, 
a legfőbb támogató pedig a 
Rhodius Kft. Az érsekség, 
a veszprémi érseki főisko-
la, más városok egyházi 
fenntartású testvériskolái, 
különböző társintézményei 
vezetői, igazgatói szinteken 
képviseltették magukat. A 
programok tapolcai és kör-
nyékbeli gyermekek és szü-
lők nagyszámú részvételével 
zajlottak az egyházi iskola 
falain belül. (A legenda sze-
rint Szent Márton a Római 
Birodalom Pannónia tar-
tományának Savaria nevű 
városában (mai Szombat-
hely) látta meg a napvilágot 
316-ban vagy 317-ben egy 
római tribunus (elöljáró) 
fiaként. A római császár ka-
tonájaként szolgáló Márton 
a franciaországi Amiens vá-
rosában egy hideg téli estén 
odaadta meleg köpenyének 
felét egy nélkülöző koldus-
nak. Aznap éjszaka álmában 
megjelent Jézus egy koldus 
alakjában…)
Dr. Udvardy György veszpré-
mi érsek, az iskola tornater-
mében felállított színpadról 
ünnepélyesen megnyitva az 
eseményt, “Márton püspök 
egyik kései püspöktestvére-
ként” szólt a fiatalokhoz. – 
Egy püspök feladata, hogy a 
rábízottak számára a jó hírt 
közvetítse és segítsen min-
denben, ami lelkünket ké-
pes a Jóistenhez és egymás-
hoz eljuttatni. Hiszem, amit 
most itt látunk, az mind azt 

a célt szolgája, hogy mind-
annyian Krisztus módjára 
tudjunk élni – fogalmazott. 
Patonai Szilvia igazgató a 
köszönet hangján szólt a 
fenntartó érsekség, a város 
polgármestere és a rendez-
vényt szervező pedagógus 
kollégái irányába, majd fel-
vázolta a nap programjait. 
Az igazgatónő többek kö-
zött azt a hírt is megosztotta 
a jelenlévőkkel, hogy mivel 
tanintézményük tervezi a 
német nyelvtanítás, első, il-
letve igény szerint második 
nyelvként való visszaállítá-
sát, a leendő óvodásokat és 
alsó tagozatos gyerekeket 
egyaránt várják beiratko-
zásra egy német nyelvi fog-
lalkozás keretében. Dobó 
Zoltán köszöntőjében úgy 
fogalmazott, fontos, hogy 
együtt ünnepelje az iskola 
és a város a Szent Márton 
napot. A polgármester ki-
fejezte reményét, hogy a jó 
kapcsolat a jövőben is meg-
marad a tanintézmény és a 
város önkormányzata kö-
zött Tapolca tanulóifjúsága 
érdekében. A programok 
ünnepi gondolatokkal kez-
dődtek, majd a helyi óvodák 
számára korábban meghir-
detett “óvodai illusztrációs 
rajzpályázat” eredményhir-
detése következett. Később 
a katolikus iskola Kerekerdő 
néptánc- és népművészeti 
műhelyének táncosai és a 
Zenebona művészeti mű-
helyének diákjai mutatták 
be, hogy mit sajátítottak el 
az elmúlt időszakban a népi 
játékok világából és mit tud-
nak Szent Márton püspök 
életéről. A hangulatot a Za-
jongó gyermekzenekar fel-
lépése fokozta, a koncertet 
követően pedig megnyíltak 
a diákok számára az osztá-
lyokban berendezett művé-
szeti műhelyek, kézműves 
foglalkozások, tehetségpon-
tok, hol a képzőművészetek 
számos ágával megismer-
kedhettek a tanulók képzett 
alkotók jelenlétében, irányí-
tásával. /Töreky L./

Színes Szent Márton nap 
a katolikus iskolában

Patonai Szilvia a rajzpályázat egyik díjazottjával Fotó: tl

Az űrkutatás, 
az űrtechnológia
a mesterséges
intelligenciától
a génsebészeten át
az egyetemi 
kutatások számos
területéig
egyaránt jelen van 
és  gazdasági 
potenciált jelent 
az országnak
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“Munkájuk nélkül sok ember élete lenne nehezebb és boldogtalanabb”
... Folytatás a címoldalról... 
Az ünnepelteket Dobó Zol-
tán polgármester szemé-
lyes hangon köszöntötte. 
– Az egyik legnehezebb 
munkát végzitek a világon! 
A szociális munka vala-
hol az elképzelt jóság és a 
valóság közé ékelődik be. 
Azt teszitek, amit mi csak 
elképzelünk magunkról, 
hogy mindennapjainkban 
képesek vagyunk véghez 
vinni. Mindegy, hogy idő-
sekről, betegekről vagy ép-
pen sajátos nevelési igényű 
gyermekekről beszélünk. 
Amivel szembe kell néz-
nie a szociális munkás-
nak az az, amely mellett 
a modern ember gyakran 
csak elmegy. A jelenkor 
ereje teljében lévő embere 
sem felfogni, sem kezelni 
nem tudja az elesettséget, 
a szegénységet, a képes-
séghiányt, az öregséget. 
Én ma, azoknak a szociális 
munkásoknak szeretnék 
köszönetet mondani, akik 
ebben a szűkebb közösség-
ben, amit mi Tapolcának 
hívunk, a nehézségek és 
alacsony anyagi megbe-
csültség ellenére minden-
nap a legnagyobb hozzá-
értéssel és hivatástudattal 
teszik a dolgukat – mondta 
a polgármester, aki a be-
szédet követően a Tapolcai 

Szociális Alapszolgáltatási 
Intézményi Társulás elnö-
keként átadta a Szociális és 
Egészségügyi Alapellátás 
Intézet kitüntetését. Sikos 
Rita igazgató szakmája 
iránt tanúsított alázatá-
ért, kollégái és az ügyfelek 
felé közvetített empatikus, 
humánus és mindenkor 
a szakmai szabályait és az 
embert szem előtt tartó 
hozzáállásáért elsőként 
vehetett át elismerést. Az 
alapellátás frissen kitünte-
tett igazgatója, az alapel-
látási intézményegységek 
szakmai vezetőivel közö-
sen Bolla-Danics Ildikó ve-

zető gondozónak, Györkös 
Vivien pszichológusnak, 
Slenner István szociális se-
gítőnek, Baráth Szabó Szil-
via esetmenedzsernek, Tö-
rök Lívia és Sáfárné Halász 
Nikoletta kisgyermekneve-
lőknek, továbbá Horváth 
Szilvia, Márkusné Rakita 
Judit, Török-Móricz Réka 
és Szabóné Csombó Erzsé-
bet bölcsödei dajkáknak, 
Horváth Ildikó szociális 
gondozónak, Ságer Atti-
láné gondozónak adott át 
kitüntetéseket a személyes 
méltatásokat követően. 
Sikos Rita az alapellátási 
intézet igazgatója beszédé-
ben örömét és köszönetét 
fejezte ki, hogy a szakma 
megünnepléséhez szín-
vonalas körülményeket 
biztosított a városvezetés, 
segítettek a város cégei és 
összefogtak a szociális in-
tézmények. Az igazgató 
szerint a szociális hivatás 
az emberi kapcsolatokra 
épül, ebben van a legna-
gyobb ereje is. – A ti mun-
kátok nélkül sok ember 
élete lenne szegényebb, 
nehezebb és boldogtala-
nabb. Olyan emberi ér-
tékeket képviseltek mint 
az empátia, a tolarencia, a 
segítőkészség, a probléma 
megoldás, együttműkö-
désre törekvés és példamu-
tatás – méltatta Sikos Rita 
a szakmában dolgozók ál-
tal képviselt erényeket.Két 
tapolcai magán szociális 
intézmény, a Megbecsülés 
Idősek Otthona, a Gondvi-
selés Alapítvány Dr. Somo-
gyi József Idősek Otthona, 
továbbá az ÉFOÉSZ és a 
Tapolcai Karitasz kitün-
tetései is gazdára találtak 
a szociális munka napján. 
Nagy Judit a Megbecsülés 
idősotthon vezetője arról 
beszélt, hogy a szakmában 
dolgozók minden tiszte-
letet megérdemelnek. – 
Köszönöm, hogy gondo-
zottjainkkal mindennap 
türelemmel és szeretettel-
jesen tudtuk foglalkozni. 
Ez pedig a mai világban 
bizony nem könnyű fel-
adat. Köszönöm áldozatos 
munkátokat és sok sikert 
kívánok a későbbiekben is 
szakmai és magánéletetek-
ben egyaránt – fogalma-
zott az intézményvezető 
majd elismeréseket adott 
át Szombathelyi Ferencné 
Erika gondozónőnek és az 
intézmény szakácsának, 
Pintér Ernőnének. Hor-
váthné Somogyi Ildikó 
a Veszprém Vármegyei 
ÉFOÉSZ Egyesület elnö-
ke is a köszönet hangján 
szólt. – Több intézményt 

tartunk fel, támogató 
szolgálatot, rehabilitáci-
ós munkahelyet, nappali 
intézményeket, támoga-
tott lakhatásokat. De ezek 
csak épületek. Ami lénye-
ges, hogy ezeket ti keltitek 
életre szaktudásotokkal, 
szeretetetekkel, odafigye-

lésetekkel – mondta. Az 
ÉFOÉSZ kitüntetéseit idén 
Hegedűs Nikoletta, Hoff-
man Erzsébet és Oravecz 
Dia szociális munkatársak 
vehették át az elnöktől. A 
Tapolcai Római Katolikus 
Plébánia Karitasz csoport-
jának elismerését Tarjányi-
né Borbély Csilla vehette át 
Csonka Nándor esperes, 
plébános távollétében, a 
város polgármesterétől. A 
Gondviselés Alapítvány 
Dr. Somogyi József Idő-
sek Otthonának vezetője, 
Dr. Somogyi Katalin hang-
súlyozta, büszke minden 
dolgozójára. – Életetek, 
hivatásotok a segíteni aka-
rás. Mindez elmondható a 
mi konyhai dolgozóinkról, 
a takarítókról, a mosodai 
munkatársainkról, akik-
nek munkáját nap, mint 
nap áthatja ez az érzet: 
segíteni a rászorulókon, 
akár egy kedves szóval, 

egy mosollyal. Az otthon 
édesapám, Dr. Somogy 
József álma volt. Ő min-
dig azt mondta, a szere-
tet a legjobb gyógyszer, 
mert általa a gyógyítás, a 
segíteni akarás is sikeres 
lesz. Nálunk az élet utolsó 
szakaszát töltik az idősek. 

Feladatunk az emberi mél-
tóság megtartása, amikor 
a szeretetteli odafordulás, 
odafigyelés életet ment. 
Köszönöm munkatársa-
imnak, hogy ezeket az 
alapelveket, édesapám út-
ravalóját magukénak érzik 
– fogalmazott az idősott-
hon vezetője, aki Kardos 
Bélánét hívta a színpadra, 
hogy átadja számára az 

idősotthon teljes kollek-
tívájának járó kitüntetést. 
A Szociális Munka Napja 
tapolcai rendezvényének 
szép színt adott Agárdi 
Szilvia látássérült énekes, 
közgazdász, esélyegyen-
lőségi aktivista fellépése, 
akit 2012-ben, 17 évesen 
ismerhetett meg az ország 
a The Voice – Magyaror-
szág hangja műsorban, 
majd az Eurovíziós Dal-
fesztivál magyar nemzeti 
válogatójának résztvevője 
lett 2013-ban és 2016-
ban. Közben 2015-ben 
megnyert Krakkóban egy 
Nemzetközi dalfesztivált, 
valamint 2023-ban a Csi-
náljuk a fesztivált! című 
zenés show-műsor nyol-
cadik évadát. Szilvia szép 
és egyben szívbemarkoló 
külföldi és hazai slágere-
ket felvonultató énekes 
produkciói könnyeket és 
mosolyt egyaránt csaltak 
az arcokra. Az énekesnő 
szerethető személyiségével 
azonnal elnyerte a közön-
ség tetszését. Az ünnepség 
hivatalos részét követően, 
a szociális szakma dolgo-
zóit Dobó Zoltán pohár-
köszöntője, illetve svéd-
asztalos ünnepi vacsora 
várta a Tamási Áron Mű-
velődési Központ aulájá-
ban. /Töreky László/

Csoportkép is készült a kitüntetett szociális dolgozókkal az állófogadás előtt      Fotó: tl

A Megbecsülés idősott-
hon vezetője és egyik ki-
tüntetettje                Fotó: tl

A szakma ünnepén a művelődési központban   Fotó: tl

Agárdi Szilvia dalait sokan megkönnyezték       Fotó: tl
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87 éve, 1936. november 
3-án halt meg Kosztolányi 
Dezső író, költő, műfor-
dító, kritikus, esszéista, 
újságíró, a magyar imp-
resszionista-szimbolis-
ta költészet legnagyobb 
alakja. A róla szóló levele-
zésekből, naplójából, zse-
niális verseiből és a nem 
kevésbé híres pályatárs, 
Karinthy Frigyes “kopo-
nyájából” visszatükröző-
dő életszemléletéről szólt 
N. Horváth Erzsébet író és 
“játszótársai” klasszikus 
irodalmi estje november 
8-án, a városi könyvtár 
emeleti olvasótermében.

A Kosztolányi költemények 
a közelmúltban megalakult 
Főnix Színjátszó Egyesület 
két oszlopos tagja, Perger 
Barbara és Réwész Dávid 
előadásában szólaltak meg. 
Az Ikerajándék címet vise-
lő irodalmi emlékesten el-
hangzott írások, szavalatok 
között a zenei átkötést, Ro-
mán Iván ihletett, virtuóz 
hegedűjátéka tette különö-
sen hangulatossá.
Kosztolányi Dezső, ahogy 
azt özvegye visszaemléke-
zéseiből tudhatjuk, nyu-
godtan, derűsen fogadta a 
halált, pedig csak 51 éves 
volt. Elhangzott, az elsők 
között búcsúzott tőle ba-

rátja, pályatársa, Karinthy 
Frigyes a Zöld tinta kiapadt 
címmel (Kosztolányi min-
dig zöld tintával írta mű-
veit), a Nyugat hasábjain 
megjelent híres nekrológ-
jában.
N. Horváth Erzsébet Kosz-
tolányiról úgy fogalma-
zott, az író szinte minden 
gondolata a halál és az élet 
körül forgott. Kosztolányi 
naplójában így ír (Réwész 
Dávid olvasta fel): “…En-
gem igazán mindig csak egy 
dolog érdekelt: a halál. Más 
nem. Azóta vagyok ember, 
mióta nagyapámat láttam 
holtan, tízéves koromban, 
akit talán legjobban szeret-
tem ekkor. Költő, művész, 
gondolkozó is csak azóta 
vagyok. Az a roppant kü-
lönbség, mely élő és halott 
között van, a halál hallgatá-
sa, megértette velem, hogy 
valamit tennem kell. Én 
verseket kezdtem írni. Ha 
nem lenne halál, művészet 
se lenne…” Ugyanakkor így 
is fogalmaz: “…nagyon jó 
élni. Mindent szeretek, ami 
a nagybetűs életben van. 
Szeretem, ha süt a nap, ha 
fúj a szél, ha szitál a hó, sze-
retem, ha szeretnek, szere-
tek mindent, ami emberi…”

Az emlékesten elhangzot-
tak olyan nagyszerű Kosz-
tolányi versek, mint az Ok-
tóberi táj, a Mostan színes 
tintákról álmodom, a Vörös 
hervadás, a Méz, a Most 32 
éves vagyok, a Költő a XX. 
században és többek között 
az Apám című vers is bi-
zonyította, hogy a magyar 
költészet úriembere csak 
ember akart lenni, semmi 
más. N. Horváth Erzsébet 
zárszóként Kosztolányi mű-
vészetének és világlátásá-
nak mélyebb megértése ér-
dekében, Karinthy Frigyes 
híres irodalmi nekrológjá-
ra, A zöld tinta kiapadt… – 
című írásra (Perger Barbara 

idézett belőle) hívta fel is-
mét a jelenlévők figyelmét. 
Karinthy ugyanis ebben az 
írásban barátja “halálához 
szól fájdalmas szívvel”, az 
elhunyt írót és életművét is-
merő, értő pályatárs jogán. 
– A kortárs magyar íróóri-
ás, Karinthy Frigyes nem 
védeni akarta barátját csak 
méltón elhelyezni őt a ma-
gyar irodalomban. De leg-
inkább elhelyezni őt a föl-
dön élő sokmilliárd ember 
sorába, hogy tudjuk: ő a sok 
közül csak “egy”, nem több, 
csak különb…- hangsú-
lyozta az irodalmi emlékest 
zárófejezetében N. Horváth 
Erzsébet. /tl/

…Csak egy, nem több, csak különb… – irodalmi utazás Kosztolányi életműve körül

Az irodalmi emlékest főszereplői a közönség előtt Fotó: tl

Nyitott, közvetlen, 
ambiciózus lány az 
érettségi előtt álló Ba-
logh Alfonzina, aki a 
Batsányi János Gim-
názium 12/A osztá-
lyos tanulója és remek 
verselő.   

Személyiségében a su-
gárzó fiatalságán túl 
meghatározó az am-
bíció, amely konkrét 
célokban   fogalmazó-
dik meg. A jelent ezek 
szellemében éli, hiszi, 
hogy álmai megvalósí-
tásáért erőfeszítéseket 
kell tennie. Ugyanak-

kor töretlen kíváncsi-
sággal, optimizmussal 
tekint a világra, úgy, 
ahogy csak egy 18 
éves tud. Szentkirály-
szabadján, ahol Zina a 
családjával él, a nyári 
szünetekben helybeli 
gyerekeket korrepetál 
történelemből, magyar 
nyelv és irodalomból, 
valamint angol nyelv-
ből. Beszélgetésünk 
idején lelkesen meséli, 
hogy a közeljövőben 
mi minden vár még rá: 
emelt szintű magyar 
érettségi, Országos 
Középiskolai Tanul-

mányi Verseny magyar 
irodalomból, nyelv-
vizsga, középszintű in-
formatika vizsga, 4K 
verseny, Örökségünk 
’48, - történelmi ver-
seny. Ha mindez még 
nem kötné le az idejét, 
szabadidejében vezetni 
is tanul- tudtam meg. 
Továbbá elárulta azt is, 
hogy gyermekkora óta 
önkifejezési eszköze a 
versírás. Az írás - úgy 
fogalmazott- nála terá-
piás célokat is szolgál, 
kiírhatja magából a 
fájdalmakat, a bánatot, 
de az öröm megnyilvá-
nulásainak is megfele-
lő keretet adhat. Zina, 
ugyanakkor nem csak 
a fiók mélyének írja 
költeményeit, hiszen az 
egyik versével országos 
első helyezést is elért.

Balogh Alfonzina

Visszatérés

Visszatért a nyár az őszbe,
Vörös tájra, sötétségbe.
Fázik a nap, boldog a szél,
Levelekkel víg táncra kél.

Visszatért a nyár az őszbe,

Melegből a rideg ködbe.
Szürke az ég, bús a világ,
Elmaradt az összes virág.

Visszatért a nyár az őszbe,
de visszajön-e majd jövőre? 
Fagyott tájra, kopasz térre,
Ki az, aki visszatérne? 

Átkozott

Megátkozott a világ, a sötét 
mélység,
a haragos tenger, a bolond 
népség.

Megátkozott a lét, a 
csendes légzés
Minden tett és minden 
vétség.

Megátkozott az érzés, az 
őrült magány,
a láthatatlan, sebző hiány.

Megátkozott a ragyogás, a 
lét
Minden nap és minden éj.

Megátkozott a élet, a 
szörnyű rémkép,
az értéktelen, néma kétség.

Megátkozott a világ, a sötét 
mély
Az alagút végéről hova tűnt 
a fény? 

Jobbról, szemből Kosztolányi Dezső, balról, profilból 
Karinthy Frigyes                                                /Fotó: Picasa/

Zina nem csak íróasztala fiókjának írja költeményeit ...Folytatás a címoldal-
ról... 

Talán a felnőttek sem 
kérdezték meg, amikor 
valamiért napról napra 
szomorúbb lett minden-
kinél, hogy mi a baj. Ta-
lán megkérdezték, talán 
válaszolt is, de ostoba, 
érzéketlen, vagy éppen 
okos, de számára értel-
mezhetetlen válaszokat 
kapott. Nem tudjuk. 
Továbbra is csak abban 
lehetünk biztosak, hogy 
valamiért kevésbé félt a 
haláltól, mint attól, hogy 
élnie kell. Tudjuk azt is, 
hogy bántották, hiszen 
láttuk egy interneten 
keringő videóból. Ám 
néhány otromba vicc, 
cikizés, egy kirúgott láb 
szinte biztosan kevés 
ahhoz, hogy valaki ne 
rettenjen el a szörnyű, 
véres haláltól egy közele-
dő és már megállni kép-
telen vasmonstrum előtt 
a hideg síneken...  Most 
pedig az internet bátor, 
„igazságszerető”  népe - 
törzsi reflexeket követve  
zsigerből - arra készül, 
hogy a bűnösök szemé-
lyének (szerintük) biztos 
tudatában, önmaga is 
bántalmazóvá váljon.
                   /Töreky László/             
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Az épületgépészet múlt-
jának tárgyi emlékeiből 
nyitott állandó kiállí-
tást, úgynevezett múze-
umsarkot a napokban a 
Széchenyi István Baptis-
ta Technikum az iskola 
tanműhelyében. A Nagy 
László és Csizmadia Lász-
ló szakoktatók által be-
rendezett tárlat célja az, 
hogy felhívja a figyelmet 
az épületgépészet múlt-
jának technikai megoldá-
saira, ezáltal megmutassa 
a tanulóknak azt, hogy 
honnan indult és fejlő-
dött az évtizedek alatt vá-
lasztott szakmájuk, amíg 
elérte a jelen technika 
színvonalát. A tapolcai 
baptista középiskola mai 
épületgépészeti múze-
umsarok avatója egyben 
a Magyar Országos Épü-
letgépész Napok rendez-
vénysorozat hivatalos 
megnyitója is volt.

A kiállítást szalagátvágás-
sal tette ünnepélyessé és 
emlékezetessé az intéz-
mény. A tárlat létrejöttét 
üdvözölte többek között a 
Magyar Mérnöki Kamara 

alelnöke, a kamara épü-
letgépészeti tagozatának 
elnöke, Gyurkovics Zoltán, 
Dr. Chappon Miklós, az 
Épületgépészeti Múzeum 
igazgatója és Török Sándor, 
az Épületgépészeti Alapít-
vány elnöke is. Az esemény 
létrejöttét, a szakmai részt-
vevőket, az épületgépész 
tanulókat, oktatóikat és Ta-

polca város önkormányza-
tának jelenlévő képviselőit, 
köztük Puskás Ákos alpol-
gármestert és Tölgyes Zsolt 
képviselőt Fekete Lajos, a 
tapolcai középiskola igaz-
gatója köszöntötte. Csiz-
madia László szaktanár, a 

kiállítás létrejöttének szor-
galmazója úgy fogalmazott, 
” megpróbáljuk bemutatni 
tanulóinknak, miként né-
zett ki a szakmánk 40 évvel 
ezelőtt. A múlt berende-
zései, eszközei, szerszámai 
megmutatják azt, hogy 
honnan indult az iskolai 
képzésünk és hova jutott. A 
szakoktató megköszönte a 
kiállítás létrejöttéhez nagy 
segítséget nyújtó Épületgé-
pészeti Múzeum szakem-
bereinek munkáját, a diá-
koknak pedig azt üzente, 
hogy a jövőben bővítsék a 
kiállított tárgyi örökséget, 
hogy a jövő generációk is 
megismerhessék a szak-
ma fejlődésének emlékeit 
“a gyönyörű épületgépész 
szakmát”. Gyurkovics Zol-
tán a mérnöki kamara 
elnöke szerint, az épület-
gépész szakma egy “gyöt-
relmesen szép hivatás”. 
– Ebben a szakmában fon-
tos az egymásra támasz-
kodás, fontos a csapat, a 
csapategység kialakítása. 
November hónapban ren-
dezzük meg a november 
végéig tartó az Országos 
Magyar Épületgépész Na-

pokat, amelynek hivatalos 
megnyitóját nyolcadik éve 
egy-egy tanintézményben 
tartjuk- árulta el az elnök, 
aki néhány szóban a Szé-
chenyi tanulóinak a Szak-
ma Sztár versenyen elért 
kimagasló eredményeit 
is méltatta. Dr. Chappon 
Miklós, az idén 21 éves 
Épületgépészeti Múzeum 
igazgatója, az épületgépé-
szeti múzeumsarkok öt-
letgazdája úgy vélekedett, 
fontos, hogy legyen épü-
letgépészeti múzeumsarok 
minden olyan tanintéz-
ményben, ahol a szakma 

elsajátítható. – A tárgyak 
a fiatalok okulására legye-
nek, ne pedig raktárakban 
porosodjanak! Évente 2-3 
szakmát adó iskolában 
avatunk ilyen sarkokat, 
pillanatnyilag 13 közép-
iskolánál és 5 egyetemnél 
tartunk. Úgy gondolom, 
ezeknek a tárgyaknak 
egy része azt is bizonyítja, 
hogy elődeink a használ-
hatóság mellett szép dol-
gokat is alkottak, amelyek 
a fiatalok szépérzékét is 
fejleszthetik – adott han-
got véleményének a múze-
umigazgató. /Töreky L./

“Épületgépészeti múzeumsarkot” avattak a Széchenyiben

A szalagátvágás pillanatai a tanműhelyben         Fotó: tl

Miben tehetséges gyer-
mekünk, milyenek a sze-
mélyiségjegyei, milyen 
szakmákra, hivatásokra 
alkalmas? Technikumba, 
vagy inkább gimnázium-
ba jelentkezzen? Ezek 
a kérdések előbb-utóbb 
minden magyar család-
ban felmerülnek és bi-
zony gyakran komoly fej-
törést is okoznak. 

A tét nem kicsi, a gyer-
mek későbbi boldogulása, 
felnőtt életük minősége 
múlhat rajta. A rossz hír, 
hogy sok a tévutas döntés, 
túl gyakori ezáltal a meg-
keseredett felnőtt, a csa-
lódott pályaelhagyó. A jó 
hír viszont az, hogy van-
nak szakértők, pályaorien-
tációs válaszok, amelyek 

már önmagukban is erős 
ösztönzők lehetnek a fia-
tal számára. Somogyi Eri-
ka sikeres pályaválasztási 
és HR tanácsadó (emberi 
erőforrás menedzser) volt 
a napokban a Tapolcai Mé-
dia vendége.
– Azt látom, hogy sok gyer-
mek felvesz egy maszkot 
a szülők előtt, apa és anya 
pedig innentől már nem is 
a valóságot látja. Amikor 
pályaválasztási, iskolavá-
lasztási tanácsokért jönnek 
hozzám én azt akarom lát-
ni, hogy a fiatal valójában 
milyen. Bizony, akármilyen 
meglepő, ez már fél óra 
alatt kiderül. Ekkor mond-
ja a szülő a gyermekének, 
“de hát nem is így szoktál 
viselkedni!”. Fontos, hogy 
ismerjük a gyermekünket, 

és olyan mértékben enged-
jük kibontakozni, ameny-
nyire szükséges – állítja a 
Veszprémben élő Somogyi 
Erika, akinek tanácsaira, 
meglátásaira nem csak szá-
mos iskola, magánszemély 
és család, hanem magasan 
képzett, ugyanakkor kiváló 
intuitív érzékkel megáldott 
HR-es szakemberként a 
vállalati szféra is támaszko-
dik. Hogy miért fontos egy 
jó pályaválasztással foglal-
kozó szakember? A kérdés-
re egyszerű a válasz: túl sok 

a rossz gyakorlat- mondja 
a szakember. – Átlagos ké-
pességű gyermekeket te-
relnek gimnáziumba, akik 
aztán ott állnak az érettségi 
előtt és tanácstalanok, mert 
nincs válaszuk a “hogyan 
tovább” kérdésre. Gimná-

ziumot az válasszon, aki 
biztosan tudja, hogy egye-
temre, főiskolára megy, ko-
moly elképzelése van arról, 
hogy orvos, mérnök, tanár, 
ügyvéd szeretne lenni. Aki 
egy kicsit is bizonytalan, 
annak ott vannak a szak-
középiskolák, ahol szak-
mát szerez a diák, de ha 
közben kiderül, hogy ez 
nem elég számára, nyitva 
az út az egyetem irányába. 
Sajnos a szülők gyakran 
elzárkózók, ragaszkodnak 
saját elképzéseikhez, az 
igazság viszont 2-3 év múl-
va könyörtelenül kibújik a 
valóság zsákjából – állítja 
Erika, aki szerint a pálya-
orientáció egyik rákfenéje, 
hogy sem a gyerek, sem a 
szülő nincs tisztában az-
zal, hogy mi várja egy bi-
zonyos iskolában, illetve 
szakterületen a pályavá-
lasztót. – Egy személyes 
konzultáció alkalmával 
felmerült, hogy érdemes 
lenne a közgazdaság irá-
nyába terelni a tanulót. A 
szülő azt mondta, hogy 
nincs annyi cégvezető, 
ügyvezető igazgató a vi-
lágon, mint amennyi köz-
gazdászt képeznek az is-
kolarendszerből. Ilyenkor 
arra is rá kell mutatnom, 
hogy mennyi mindenre 
lesz alkalmas, tesz alkal-

massá egy közgazdasági 
végzettség a munkaerőpia-
con. A jellemzően két órás 
tanácsadói folyamat egy 
vizsgálati szakasszal kez-
dődik hatásos, válogatott 
pályaorientációs tesztek-
kel. Percről, percre jönnek 
elő a jellemzők, a szemé-
lyiség jellegzetességei, a 
képességek, a hajlamok, 
az érdeklődési terület és a 
többi fontos információ. 
A vizsgálat végén pedig 
kimondom, hogy milyen 
szakmára, szakmákra, mi-
lyen konkrét hazai iskolák 
felé érdemes terelni a fia-
talt. Amikor ott ül velem 
szemben a gyerek, valójá-
ban nem őt látom, hanem 
azt, hogy mi lehet belőle 
5-10-20 év múlva. Miként 
fog teljesíteni a munka 
világában, ő egy csapatjá-
tékos, vagy nem, precíz, 
avagy nem, és így tovább. 
Egy jól megválasztott is-
kola, szakma, hivatás egy 
egészen más, minőségibb 
élethez való viszonyulást 
eredményez a felnőttkor-
ban. A gondok, a prob-
lémák is könnyebben ol-
dódnak meg, végső soron 
egy boldogabb, magasabb 
önbecsüléssel élő ember-
rel lesz gazdagabb a világ 
– tudtuk meg Somogyi 
Erikától /Töreky László/

A tanácsadó szerint a tét nagy, a jó pályaválasztás vezet el egy boldogabb élethez

Somogyi Erika a pályaválasztás szakértője  

A pályaorientáció
egyik „rákfenéje”,
hogy sem a gyerek,
sem a szülő nincs
tisztában azzal, 
hogy mi várja
egy bizonyos
iskolában, illetve
szakterületen 
a diákot

A kiállítás 
megmutatja, hogy
honnan indult
az iskolában 
a szakmai képzés 
és milyen
technikákkal
dolgoztak
a szerelők 40 éve
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Balatonfüreden rendez-
ték, a BUFF 24 órás ult-
rafutó fesztivált, mely a 
MUL (Magyar Ultrafutó 
Liga) magyar bajnoksága 
is egyben. A közel 300, 
különböző távokon indu-
ló futó közt számos Ta-
polcai Trappoló is szépen 
teljesített.

24 óra alatt, Nagy Hajnal-
ka Tünde 178 km-et futott, 
Horváth Vilmos, 162,2 
km-es eredménnyel ért 
célba. Szennyai Dorián, 
sajnos sérülés miatt az első 
helyről 140 kilométernél, 
éjszaka kiszállni kénysze-
rült. A 12 órás kategóriá-
ban, Karay Jokesz Gabriella 
109 km-rel, Fülöp Norbert 
119 km-rel, Somornai 
Lajos 81 km-rel, korosz-
tályos 3. helyet szerzett. 
Félmaratont futott Papp 
Norbert, 1:45:53-mal, 5. 
helyen végzett Tóth Atti-
la, 2:09:25-rel, ez eddigi 
legjobb ideje lett, egyé-
ni rekord. „-Gratulálok 
a csapatnak, hajrá Trap-
polók! Büszke vagyok az 
egyesület tagjaira a szép 
eredményeik miatt. Kü-
lön büszkeség számomra, 
hogy egyéni teljesítménye-
ik javítása mellett, a kö-
zös ügyek szervezésében 
is aktívan részt vesznek. 
Így idén is megrendez-
zük a Jóti- futi jótékony-
sági rendezvényünket a 
Tóparton december 9-én. 
Örömmel jelenthetjük ki, 
hogy a résztvevők, a jóté-
kony sporttársak létszá-
ma minden évben egyre 
nőtt. Idén már kilencedik 
alkalommal fogunk majd 
össze, húzunk futócipőt, 
s trappolunk akár esőben, 
szélben, talán hóban, hogy 
a nehezebb helyzetben élő 
társaink karácsonyfája alá 

is kerüljön meglepetés. 
Hiszen, ami nekünk “ap-
róság”, az másnak egy bol-
dogabb karácsony. A futás 
helyszíne a már jól ismert, 
kb. 1200 méteres kör Ta-
polcán, a Malom-tó és kör-
nyékén, melyből mindenki 
annyit teljesít, amennyit 
szeretne. Aki pedig csak 
segíteni kíván, azok helyett 
is lesznek vállalkozó szel-
lemű futók. A fiatalabb, 
ám lelkes segítőinknek 
egy rövidebb táv, kb. 500 
m teljesítésére is adunk le-
hetőséget. A rendezvény a 
gyermek-futammal veszi 
kezdetét. A gyermekeknek 
idén is egy kis meglepetés-
sel készülünk. Ezt köve-
tően rajtolnak a kb. 1200 
méteres körön induló fu-
tók. Ebben az évben tartós 
élelmiszert, tisztálkodó 
szereket, illatszereket, mo-
sószereket gyűjtenénk, ez-
zel tudtok segíteni, amivel 
szebbé tehetjük rászoruló 
embertársaink karácso-
nyát. Az adományokat a 
regisztrációnál lehet majd 
leadni. Az összegyűlt ado-
mányokat idén is a Tapol-
cai Szociális és Egészség-
ügyi Alapellátási Intézet 

Család és Gyermekjóléti 
Központ segítségével jut-
tatjuk el a rászorulókhoz, 
akik pontosan ismerik a 
rászorulók helyzetét és 
tudják, melyik családnak 
mire van szüksége. A ren-
dezvényközpontban, mint 
az előző években is, kihe-
lyezünk egy gyűjtődobozt, 
a felajánlásokat oda lehet 
majd behelyezni. Ezzel az 
itt befolyt támogatással 
idén is egy kiválasztott 
rászorulót segítünk. Elő-
nevezni rendezvényünkre 
az esemény Facebook ol-
dalán lehet, az előnevezet-
tek számára névre szóló 
rajtszámot biztosítunk. 
Nevezési díj nincs, ezért 
megkérünk mindenkit 
megfontoltan nevezzen, 
hiszen mi készülünk, rajt-
számmal, emlék (befutó) 
éremmel, meleg étellel. 
Az előnevezéseket 2023. 
november 28-ig tudjuk 
elfogadni, utána már csak 
a helyszínen lesz lehető-
ség nevezésre, de ebben az 
esetben névre szóló rajt-
számot sajnos nem tudunk 
biztosítani.”- tájékoztatott 
Földesi József, a Tapolcai 
Trappolók SE elnöke. /hg/

Kiváló eredmények, jótékony tervek a Trappolóknál

Horváth Vilmos eredménye is becsületre méltó Fotó: h.f.

Rengeteg lehetőség közül választhat, aki sportolni szeretne
Sok szülő szeretné, ha 
gyermeke egészségesen 
élne, rendszeresen spor-
tolna, de ugyanakkor 
örök dilemmát jelent, 
melyik sportág lesz a leg-
megfelelőbb a fiatal szá-
mára.

Ma már rengeteg sportág 
és szabadidős tevékenység 
közül választhat az em-
ber. Ezeket szedték egy 
csokorba a Tapolca Kft. 
dolgozói és a Nagy Sport-
ágválasztó nap kapcsán 
kívánták bemutatni az ér-
deklődőknek. 11 sportág, 
4 helyszínen mutatta meg 
erősségeit és próbált tago-
kat toborozni.

A Csermák József Rendez-
vénycsarnokban atlétika, 
brazil jiu jitsu, kosárlabda, 
kézilabda, sakk, seibukai 
karate, tenisz és thai box, 

míg a műfüves pályán 
labdarúgás, a Batsányi 
Gimnáziumban röplabda 
és párbajtőr bemutatókat 
láthattak. /hg/

Tapolcán működő szakosztályok és sportegyesületek 
tartottak bemutatót a Nagy Sportágválasztón     Fotó: h.f.

Eredményes októbert 
zártak a kosarasok
Októberben valóságos 
kosárlabda dömping volt 
a városban. A Tapolca 
VSE Kosárlabda Szak-
osztályának utánpótlás 
csapatai közül az U11, 
U12, U14, U16 és U18-as 
csapatai is pályára lép-
tek.

A sort a Serdülő Bajnok-
ságban szereplő, U14-
es lányok kezdték, akik 
két győzelmet szereztek 
az alapszakasz első for-
dulójában. A szeptem-
beri selejtezőn elért két 
győzelem után most is 
dupláztak, Kaposvár és 
Szombathely egyesületeit 
látták vendégül. Tapol-
cai Párducok – Gyakorló 
DSE, 104:23. Pontszer-
zők: Lajos Anna 21, Zen-

gői Laura 20, Bognár Luca 
18, Gelencsér Bianka 16, 
Mészáros Blanka 16, Mol-
nár Sára 6, Mezőssy Júlia 
2, Somogyi Réka 2, Varga 
Jázmin 2, Bárány Sára 
1. Tapolcai Párducok – 
Szombathelyi Sportis-
kola 95:85. Pontszerzők: 
Zengői Laura 32/12, La-
jos Anna 18/9, Mészáros 
Blanka 11, Bognár Luca 
8/3, Gelencsér Bianka 8, 
Molnár Sára 6, Tóth Luca 
6, Mezőssy Júlia 4, Somo-
gyi Réka 2.
Két győzelmet szereztek 
a legkisebbek (U11) is, a 
Kenguru Kupában Zala-
karoson. Egy vereség és 
egy győzelem a Gyerek 
Kupában szereplő U12-
es csapat legutóbbi mér-
lege. 
Székesfehérvár, Tata és 
Esztergom csapatait lát-
ták vendégül a Kazinczy 
Ferenc Általános Iskola 
tornatermében az U14-
es fiú serdülő bajnok-

ságban szereplő Tigri-
sek. Nagy fordulaton és 
ponterősen játszva, két 
győzelemmel zárva a 
bajnokságot, magasabb 
csoportban folytathatják 
a szereplést a fiúk. A Re-
gionális Fiú Kadett Baj-
nokságban nagyrészt 14-
15 éves fiúk alkotják az 
U16-os mezőnyben sze-
replő Tapolcai Sziklákat. 
A mérkőzés elején még 
sikerült vezetni 12:6-ra 
is, de a tatai erő- és ma-
gasságbeli fölény sajnos 
egyre jobban érvénye-
sült. A növekvő különb-
ség ellenére a fiúk azon-
ban nem adták fel, végig 
nagyon harcosan hajtva 
üldözték az ellenfelet. 
Jót tett a nagyszünet, a 
második félidőre sikerült 

az ellenféllel felvenni a 
fordulatot. A harmadik 
negyed egálját követően 
a záró játékrészt már a 
csapat nyerte 5 ponttal. 
Győzni nem sikerült, 
de küzdeniakarásban 
felülmúlták az ellenfelet. 
Összesen 15 hárompon-
tost dobtak a tapolcai 
lányok a megyei U18-as 
lány bajnokságban. Ajka 
és Balatonfűzfő csapatai 
látogattak Tapolcára. Az 
Oroszlánok villámrajt-
tal indítottak Ajka ellen, 
végül 61 ponttal nyertek.  
Bár a döntő mérkőzés 
első negyedében még jól 
tartotta magát a Fűzfő, 
a második játékrésztől 
már szebbnél-szebb ko-
sarakkal és jó összjáték-
kal folyamatosan növelte 
előnyét a hazai együttes. 
Tapolcai Oroszlánok 
– Fűzfői AK 76:46. Az 
U18-as csapat veretlenül 
vezeti a megyei bajnok-
ságot./hg/

A Tigrisek nem kímélték ellenfeleiket fotó: helyszíni
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2023. 11. 03.
Bálint Dóra
Bati Attila

2023. 11. 04
Starcsevics Ágnes

Reményi Gyula András

Házasságkötés
Vighné Varga Odett in-
tézményvezető-helyettes 
rendezvénynyitó köszön-
tőjével hétfőn hivatalosan 
is elindultak a Bárdos-na-
pok programjai. A Tapol-
cai Bárdos Lajos Általános 
Iskola székhelyintézmény 
földszinti aulájában a 
„matematika testépítő 
versenyre” készült diák-
munkákból kiállítást ren-
deztek be és az alkalom-
ból Sellyei-Cseh Ágnes 
vezényletével a Kicsinyek 
Kórusa is műsort adott. 

Vighné Varga Odett köszön-
tőjében elmondta, hogy az 
intézmény  pályázatokat 
hirdetett meg, az egyik egy 
versíró, a másik egy kép-
zőművészeti pályázat, ez 
utóbbi apropóját az 1773. 
november 17-én született 
Csokonai Vitéz Mihály szü-
letésnapja adta- árulta el a 
pedagógus, aki hozzátette,  
a Bárdos- napok alkalmából 
idén is olvasási-, matemati-
kai-, népdal-, hungarikum-, 
szépkiejtési és sportver-
senyeket szervez az intéz-
mény, az eredményhirdetés 
pénteken lesz (szerk, megj.: 
lapunk megjelenésével 
egyidőben) A legjobb telje-
sítményt nyújtó diákok ne-
veit következő lapszámunk-
ban tesszük közzé.  /tl/

Bárdos-napok




